
NAVN ADRESSE Ideforslag
1 Susie Hansen Blåvand Tillad ikke byggehøjde over 8,5 m
2 Villy Lytken 

Nielsen
Kolding I forbindelse med etablering af sænket parkeringsplads foran 

ejendommene på strandparken 15-17. 

”Linie med parkeringspladser kan gøres længere til begge sider stedet 
for og ind mod diget så tæt som nu muligt i 2  rækker. Startende efter 
Strandparken 15  og hele vejen hen langs diget uden de chikaneres 
udsigten for nogen når det bliver gravet i den dybde der blev nævnt 
1,60”

” På mødet foreslog jeg Boardwalk hen mod de 106 parkeringspladser 
foran det nye hotel og broen. Pladserne bliver først brugt når alt det 
andet er optaget så bedre skiltning foreslås.”

” evt. at udvide det areal med de 106 p-pladser idet der er meget jord 
der foran som ikke anvendes nu”

Derudover:
”Kan vejen mod Blåvand Zoo ikke gøres klar, så kunne alt trafikken 
måske ledes derudover til det nye hotel og campingpladsen.”

3 Anni og 
Viggo 
Jørgensen

Janderup Ang parkering: ”Dog må andel af udgift til anlæg af p-pladser 
pålægges campingpladsen, da mange af dem, som bruger p-pladsen, 
er gæster dertil eller til vandland. Ligeledes anbefales det at lave 2 
adgangsveje til p-pladsen med 1 indkørsel og 1 udkørsel.”

4 Bo Iversen -
5 Poul Dam ” Dette projekt bør i sin helhed stoppes, så naturen ikke 

ødelægges.”
6 Birthe R. 

Pedersen
Kolding ” desuden mener vi der er andre alternativer til parkeringspladser, 

hvor det er minimalt, hvor meget det griber ind i naturen”
7 Jens 

Østergaard
-

8 Knud 
Plauborg

Blåvand -

9 Inger Luise 
Jensen

Varde ”vi foreslår at der bliver åbnet mere op til denne p-plads [der er i 
forvejen en p-plads foran området hvor badehotellet skal bygges] 
samt bedre skiltning. Det er her samt langs grusvejen mellem 4. og 5. 
høfde, at autocampere og surfere vil parkere.”

10 Kystdirektor
atet

Kystbeskyttelse:
” Kystdirektoratet lægger afgørende vægt på, at projektet ikke svækker 
det eksisterende dige i forhold det eksisterende sikkerhedsniveau, og at 
projekteringen bør ske i samarbejde og med samtykke fra digeejerne. 
Kystdirektoratet opfordrer til, at projektet udføres så det ikke udløser 
krav om ekstra kystbeskyttelse, og at klimaændringer tænkes ind i 
projektet. 
Kystdirektoratet varetager en del af kystbeskyttelsen i området og henviser 
til den aftale, som den 18. april 2013 blev indgået mellem Kystdirektoratet og 
Varde Kommune.”

11 Marianne 
Klemmensen

-

12 Bente og 
Peter 
Tranberg

Esbjerg -



13 Steen 
Slaikjær

P-pladsen ved Hvidbjerg Strand og den ’blå’ bygning:

Ang. Hotelprojekt på Hafnia-grunden:

14 Karen 
Wittrup 
Tom 
Sørensen

Herning -

15 Elly Marie 
Klint

-

16 Ernst Hansen Billum -
17 Bent André 

Pedersen
Kolding ” Der er masser af P plads, der sjældent bruges, foran det kommende 

Steens Badehotel og meget let og billig at lave flere ad vejen mod S 
”

18 Blåvand 
Grundejerfor
ening

”Når pladsen ikke altid bruges så meget, som den fortjener, 
skyldes det dårlig skiltning og manglende markedsføring af, 
at der faktisk ligger en meget god strand lige bag ved denne 
parkeringsplads.”

19 Allan Cortzen Oksbøl -
20 Oksby 

Digelaug
”Digelaget ønsker at præcisere, at diget og dets bærme (5,25m. 
ud fra digefoden) under ingen omstændigheder kan inddrages i 
de aktuelle planer. Digebærmen skal til enhver tid kunne 
fungere som uhindret adgangsvej for Oksby-digets personel. 
Anlæg, der potentielt vil kunne svække diget i en 
stormflodssituation, bør ikke sættes i værk.
Digelaget betinger sig, at Varde Kommune nøje afstemmer alle 
anlæg samt øvrige indgreb med Kystdirektoratet, som fører det 
tekniske tilsyn med Oksby-diget.”

21 Erling 
Frøkjær

Esbjerg ?

22 Carsten 
Rasmussen
Ulla 
Rasmussen

”En ide var måske at få Hvidbjerg Camping til at lave flere parkerings
pladser henne hos dem selv, da mange af hans gæster holder ved 
Hvidbjerg Strand.”

23 Adv. 
Thuesen 
Bødker og 
Jæger /På 

Esbjerg -



vegne af en 
kreds af 
lodsejere

24 Benny Lyager 
Jensen

Varde -

25 Henrik 
Præstholm

Ribe -

26 Jan 
Jespersen

Kerteminde -

27 Jens Jessen Varde -
28 Dorte 

Tranberg
Esbjerg -

29 Anne 
Elisabeth 
Flensted

” Hvorfor ikke lave en fremragende strandcafe a la Henne på 
Hafniagrunden? Hvis man ser, hvilket tilløbsstykke 
Strandcafeen i Henne er, så ville fastboende og turister i et 
stort område omkring Blåvand Strand og mod Fyret kunne 
nyde et lækkert måltid, en god is, og måske et særligt 
infocenter på området. Fjern træerne ud til Blåvand Strand 
vejen, lav endnu bedre toiletforhold og lad naturen udfolde 
sig for de tusinder af turister, som fremover fortsat vil 
benytte Blåvand Strand som feriemål.”

” lad i stedet naturen ved Blåvand Strand invitere til spontan 
leg, og kom med gode ideer til leg sammen med 
informationer om områdets natur, bevarelse af denne og gode 
ideer til vandre og - cykelture mod vest, øst og nord. 
Min opfordring er at lade Hafniagrunden være den grønne 
korridor, som overrasker turisten, hvor der er mulighed for at 
spise nordiske retter i en klitrestaurant med superfine 
toiletforhold, en naturlegeplads, en uberørt strand, alt 
sammen i den vilde natur, forbeholdt de mange tusinder af 
turister og børnefamilier, som lægger vejen forbi Blåvand 
Strand.”

30 Herdis og 
Georg 
Damgaard

-

31 Connie 
Verndrup

Esbjerg ”Et byggeri på P-pladsen ved Hvidbjerg Strand med bl.a forretninger 
og restaurant. Er det ikke meningen, at turisterne skal bevæge sig op i 
byen, hvor der er rig mulighed for mange flere forskellige indkøb og 
støtte de erhvervsdrivende og hermed kommunekassen?”

32 Bente 
Allerup

Skodsborg -

33 Tina Nortvig 
Mortensen

Brande -

34 Svend Erik 
Jensen

” Synes at man skal bruge grunden til en form for aktivitetcenter
Og måske lave et cafeteria stedet, sådan at der er en sted hvor alle 
har råd til at spise”

35 Kurt Nielsen Varde ” Ideen med at hotelhusene skal bygges lig 
badevogne/badehuse er ikke lokal.
 Ingen af de ældre i Blåvand kan huske, at der har været 
sådanne i Blåvand. 
Husene foreslås opført som egnstypiske Oksby/Blåvand huse af 



brune lersten med stråtag.
(Jævnfør den netop vedtagne lokalplan for Øster Oksby)”

36 Grev Ingolf
Sussie 
Hjorhøy

-

37 Henrik og 
Vibeke gade

” Fyrretræer er ikke den kønneste løsning og det ville være rart med flere 
forskellige træsorter.”
” For at mindske støj og eventuelle lugt gener fra affald, vil vi foreslå at flytte 
administration/restauration til klyngen tættest på stranden. Dette vil samtidig 
fjerne behovet for en sæson iskiosk i klitrækken, da denne klynge er så tæt på 
stranden/promenaden, at man let når iskiosken i byggeriet, hele året.”

” Da hotel lejligheds byggeri forslaget på Hafnia grunden tager gode hensyn til 
strandmiljøet og er begrænset synligt, med forsænkede grundplan, ville det 
klæde byggeriet at have alt udendørs belysning så sparsomt som muligt. Meget 
gerne indirekte belysning, der ikke kan se fra sommerhus omårder eller fra 
stranden/promenaden. Dette vil sikre stjernekikkeri  og en fortsat dejlig mørk 
nattehimmel hele året.  Skiltning uden belysning bør være tilstrækkeligt på 
parkerings områderne. Gade belysning fra fyrvej/kroen frabedes.”

38 Birthe 
Rønholt 
Pedersen

Kolding -

39 Torben H. 
Damgaard

Bjert -

40 Klaus Smedt Kolding ”Der bør også åbnes mulighed for at alle enheder ikke skal have 
vandudsigt, således de kan placeres efter hinanden og derved 
skabe mellemrum, der giver mulighed for at se igennem til 
heden og vandet.

Der er angivet på side 13 og 23 at der skal plantes fyrretræer 
rundt om parkeringspladsen, fyrretræer kan bliver mellem 15-30 
meter højde, dette vil også betyde at de bagvedliggende 
sommerhuse vil få spærret deres nuværende udsigt.
Beplantning bør begrænses til dværgvækst med maks. højde på 
4-5 meter.”

41 Anne Duer 
m.fl.

-

42 Birgitte og 
Jens Møller

Næsbjerg -

43 Verner Aa -
44 Rita Aa -
45 Aase Nielsen ” ang. Hafnia grunden.

Nej ikke hotel,   Så hellere vandrehjem,  hvis 
der , absolut skal laves noget på
dette stump hede.
Mange vandre, vi har jo kyst til kyst stien,   
Mange cykler,  nogle familier med



børn i anhænger, børn cykler selv.
Kan også bruges som feriehjem,  børn, unge, 
ældre fra plejehjem, handicappede.”

46 Margit 
Bjørnhart

-

47 Jeppe 
Tranberg 
Jensen

” Alternative forslag til brandet ”Nordsee Sports 
Club Blaavand” v. Hafnia: 
Området omkring Hafnia, kunne etableres så det passede bedre til 
visionen ved at konstruere forskellige sportsfaciliteter; 
volleybaner,tennis baner, udendørs styrketrænings udtyr, 
squashbaner, etc. 
Disse er alle efterspurgte faciliteter, der har manglet lige siden salget 
og den efterfølgende nedrivningen af Blåvand skole. På denne måde 
bliver naturen ikke bibeholdt, men der skabes faciliteter som alle kan 
benytte sig af, som strand og sommerhusgæster vil få gavn af. 
Med nedlæggelsen af Hvibjergstrand Ferieparks anden campingplads 
”Blåvand Camping”, til fordel for konstruktionen af luxus badehotel og 
dertilhørende hytter, mister Blåvand et vigtigt camping segment, der 
har nydt godt af den lidt billigere nat og korte vej til vandet (surferne). 
Det er derfor oplagt at man sammen med diverse sports aktiviteter, 
også kunne oprette en mindre campingplads til disse camping gæster. 
Denne plads skal selvfølgelig navngives i retning af visionen, man 
kunne forestille sig den kunne hedde ”Nordsee Sports Camping”.”

48 Birthe 
Rønholt 
Pedersen

-

49 Bent 
Pedersen

-

50 Anette Wulff
Søren Nøhr 
Rasmussen

Skanderborg -

51 Marianne 
Søby

-

52 Kirsten Ilkjær -
53 S. Tranberg Esbjerg ”Jeg synes man skal højne området ved at placere dette projekt et 

andet sted,f.eks ud i retning af Skallingen eller  ude ved Blåvandfyr ( 
turisterne kan her kigge på det spektakulære Hornsrev). I disse 
områder er der meget mere plads, både til et ”Urbant strandliv” og 
naturen.”

54 Familien 
Tranberg

Esbjerg -

55 Susanne 
Stensig Aa

-

56 Hanne og 
Gert Hansen

Fåborg -

57 Jens Erik 
Schmidt

”Der er ikke i projektet afsat P-plads til autocamper 
(p-båse størrelse).”

58 Jenny Vind Varde -



Erland 
Jensen

59 Jenny Vind
Erland 
Jensen

Varde -

60 Henning 
Hansen

Sdr. Omme -

61 Birthe 
Rønholt 
Pedersen

Kolding

62 Ulla Hansen
63 Grundejerfor

eningen 
Høfde 1

”alternativt bør der gennemføres et projekt med en betydeligt 
lavere bebyggelsesprocent.”

64 Marianne 
Pedersen 
m.fl.

”Forslag til forbedringer
For at optimere Hafniagrunden kunne man dels anlægge en ny 
parkeringsplads og dels bygge et nyt hus tættere på vandet. Det nye 
hus skulle så indeholde kiosk med salg af is og pølser og en frokost 
restaurant. Desuden, som det er tiltrængt, flere nye toiletter, bade- og 
omklædningsrum. 
Dette hus kunne evt. bygges i 2 planer med en meget let og elegant 
1.sal indeholdende frokost restaurant med udsigt ud over havet.
Denne løsning ville være til gavn og glæde for mange. Med den rette 
omtale ville det tiltrække flere gæster, og den unikke natur ville 
samtidig blive bevaret. Varde kommune ville leve op til deres egen 
slogan ”Vi i naturen” 

Et hotel kunne i stedet bygges på Hvidbjerg Strandvej, hvor 
skolen/aktivitetscenteret tidligere lå, tæt ved Blåvandvej. Med denne 
placering kunne hotellets gæster have arealerne omkring hotellet i 
fred, uden at blive overrendt af badegæster på vej til stranden.
Denne løsning ville heller ikke belaste trafikken ind igennem Blåvand 
by.

I Epinions undersøgelse af gæstetilfredshed fremgår det bl.a., at flere 
efterlyser en legeplads i byen.
En legeplads med klatrevæg og skater bane m.m. på grunden med de 
tomme butikslokaler fra Brugsens tid i Blåvand ville skabe noget liv og 
glæde i stedet for det triste syn, der møder én i dag.”

65 Danmarks 
Naturfrednin
gsforening

”I stedet for at bygge hotel på Hafniagrunden foreslår 
DN Varde at man respekterer den naturbeskyttelse og 
naturværdier der i dag er på arealet og respekterer den 
baggrund hvormed Hafniagrunden er overdraget til 
Naturstyrelsen. 
DN Varde foreslår at kommunen sørger for at opgradere 
P-området så det udnyttes bedre og skaber nye gode 
faciliteter som kan komme alle gæster i området til 
gode. DN Varde mener det må være kommunens 
fornemmeste opgave at respektere tankerne for 
Hafniagrunden og fortsat sikre alle, både turister og 



kommunens egen borgere gode adgangs- og 
opholdsmuligheder ved Blåvand Strand.”

66 Dennis René 
Petersen

Varde

67 Henning 
Sand

-

68 Inga og Leo 
Gilling

Vejen ”HVIS der skulle ske en højnelse af niveauet for servicering af 
turisterne med mad og drikke, kunne servicebygningen med fordel 
ligge tættere på vandet og højere i landskabet – som det f.eks. er 
tilfældet ved Henne Strand. Derved vil der skabes grundlag for 
længere åbningstid – og flere turister vil bruge stedet som egentlig 
restaurant.”

69 Erhvervsstyr
elsen

-

71


